

יוניפי"ל: האונר"א של לבנון

עו"ד אברהם שלי"י

23.02.2025

כח יוניפי"ל (United Nations Interim Force In Lebanon: UNIFIL), כוח האו"ם הזמני בלבנון, נוסד בשנת 1979, לאחר שישאל פלשה לדרום לבנון בלחימתה נגד אש"ף (הארגון לשחרור פלסטין). החלטות מועצת הביטחון של האו"ם 524 ו-624 הקימו את כוח יוניפי"ל והעניקו לו מנדט להבטחת נסיגת הכוחות הישראליים מדרום לבנון; להשבת השלום והביטחון הבינלאומיים; ולסיוע לממשלת לבנון להשיב לעצמה סמכות אפקטיבית בדרום לבנון. לאחר מלחמת לבנון בשנת 2006, המנדט של יוניפי"ל הורחב כך שיכלול גם ניטור הפסקת פעולות האיבה, מניעת תנועה של חיזבאללה מדרום לנהר הליטני וסיוע לממשלת לבנון למנוע הברחת נשק אל תוך המדינה.¹

מדי שנה, מועצת הביטחון של האו"ם מחדשת את המנדט של יוניפי"ל, וכך היא עתידה לעשות שוב באוגוסט 2025. כפי שמסמך זה ידגים, כוח יוניפי"ל נכשל כישלון חרוץ במניעת ההתחמשות המחודשת של חיזבאללה. מעבר לחוסר מסוגלות בלבד, קיימות האשמות אמינות על קשירת קשר ושיתוף פעולה של יוניפי"ל עם ארגון הטרור. הדבר לא מפתיע, שכן חלק ניכר מהחיליים שגויסו ליוניפי"ל מגיעים ממדינות בהן יש עוינות עמוקה כלפי ישראל.

במקום להגביל את חיזבאללה, יוניפי"ל בולם את פעולותיה של ישראל ושל מדינות מערביות אחרות בלבנון תוך מתן חיפוי לארגון הטרור. בשנת 2023, הקונגרס האמריקני הקצה 143 מיליון דולר ליוניפי"ל.² למרות הסכום המופרז הזה, כוח יוניפי"ל נכשל באופן עקבי בקיום המנדט שלו, ושומה על ארצות הברית להטיל וטו על חידוש סמכותו. בממשל טראמפ הראשון ארצות הברית שקלה לסיים את פעילות יוניפי"ל, אך, על פי דיווחים, נתקלה בהתנגדות דווקא מצד הממשל הביטחוני הישראלי, שטען שכוח שמירת השלום של האו"ם עדיף על החלופות, בדיוק כפי שהמסד התנגד לפירוק אונר"א לפני ה-7 באוקטובר.³ למעשה, רבים ממומחי הביטחון המובילים בישראל תמכו ביוניפי"ל בתצורותיה השונות באופן חוזר ועקבי.⁴

אולם לאור הכישלון המוחלט של יוניפי"ל, ובמיוחד לאור שיתוף הפעולה שלו עם חיזבאללה, על ישראל לקדם את פירוק הכוח. כפי שיודגם, יוניפי"ל אינו בר תיקון, ושינוי המנדט שלו לא מהווה פתרון.

1 המנדט של יוניפי"ל: <https://unifil.unmissions.org/unifil-mandate>, נדלה בדצמבר 22, 2024.

2 שירות המחקר של הקונגרס. "כוח האו"ם הזמני בלבנון (יוניפי"ל)", 27.12.2022. Congressional Research Service. United Nations Interim Force in Lebanon (UNIFIL). 27 Dec. 2022

3 ברק רביד, "ארה"ב מאיימת להטיל וטו במועצת הביטחון על המשך פעילות יוניפי"ל", וואלה חדשות, 12.8.2020. <https://news.walla.co.il/item/3379898>

4 ראו למשל אסף אוריון, "עשור ליוניפי"ל 2: כוח חזק, מנדט חלש", המכון למחקרי ביטחון לאומי, 7.8.2016, (INSS); אסף אוריון, "על פרשת דרכים: מדיניות ישראל כלפי יוניפי"ל בלבנון", המכון למחקרי ביטחון לאומי, 12.7.2017, (INSS); אורנה מזרחי, "השתלבות יוניפי"ל בהסדרה לסיום המלחמה בצפון - לא במתכונתו הנוכחית", המכון למחקרי ביטחון לאומי, (INSS) 29.10. 2024

א | חיזבאללה ערב ה-7 באוקטובר 2023

בתחילת העימות האחרון בין ישראל לחיזבאללה שהחל ב-8 באוקטובר 2023, חיזבאללה נחשב לגורם שאינו מדינה החמוש ביותר בעולם.⁵ בשנת 2006, ערב מלחמת לבנון השנייה, ההערכה הייתה כי לרשות חיזבאללה עומדים כ-15,000 רקטות וטילים. עד שנת 2023, מאגר הרקטות של חיזבאללה התרחב ל-130,000.⁶ עד לתחילת ההתקפות האוויריות של ישראל על ב-2023, אלפי לוחמים של כוח העילית של חיזבאללה, כוח רדואן, היו ערוכים על הגבול עם ישראל, עם תכניות לפלוש לגליל ולרצוח ולחטוף אזרחים ישראלים. רק הפלישה המוקדמת של החמאס ב-7 באוקטובר 2023 מנעה מלחמה מתואמת בשתי חזיתות.⁷ בהתחשב בכך שעל כוח יוניפי"ל הוטל במפורש למנוע מחיזבאללה להתפרס מחדש בדרום לבנון או להתחמש, עובדות אלה מהוות כישלון מדהים בכל קנה מידה. די בהן כדי להצדיק את פירוק הארגון.

ב | יוניפי"ל נתון לחסדי החיזבאללה

נכון ל-2 בדצמבר 2024, כוח יוניפי"ל מנה קרוב ל-10,000 חיילי שמירת השלום מ-48 מדינות שונות. המדינות בעלות התרומה המשמעותית ביותר לכוח הן אינדונזיה (1,230), נפאל (876), ומלזיה (833).⁸ התמריץ של כוחות שומרי השלום הזרים לסכן את חייהם למען משימתם הוא קטן ביותר. למרות שחיילי יוניפי"ל מורשים להפעיל כוח למטרות של הגנה עצמית, הם נמנעים באופן קבוע מעימותים עם חיזבאללה. במשך עשורים, חיזבאללה תקף סיורי יוניפי"ל, החרים נשק והצית כלי רכב כעניין שבשגרה.⁹ בפברואר 2025, חיזבאללה פתח באש לעבר שיירה של האו"ם ופצע שני חיילי יוניפי"ל, במחאה על החלטת ממשלת לבנון למנוע את הנחיתה של שני מטוסים איראניים בלבנון.¹⁰

דו"ח משנת 2019 שחיבר תת-אלוף במיל' אסף אוריון מפרט בהרחבה את דפוסי הפעולה של חיזבאללה בהטרדת חיילי יוניפי"ל ובמניעת יכולתם לקיים את המנדט שלהם, תוך הסתתרות מאחורי מחאות אזרחיות כביכול. מאז 2006, האו"ם דיווח על לפחות 150 מקרים בהם חיזבאללה הגביל את תנועת כוחות יוניפי"ל.¹¹ לעיתים קרובות, חיזבאללה חוסם את גישתם של כוחות יוניפי"ל בטענה שכבישים, בתים או מתחמים הם "רכוש פרטי", ואין לכוחות יוניפי"ל רשות להיכנס אליהם. בדו"ח של מזכ"ל האו"ם על יישום החלטת מועצת הביטחון 1701, הסוקר את התקופה מה-21 בפברואר עד ה-20 ביוני 2024, מפורטים 38 מקרים אותם המזכ"ל מכנה: "אירועי חופש תנועה".

5 המרכז ללימודים אסטרטגיים ובינלאומיים, "טילים ורקטות של חיזבאללה": Shaikh, Shaan, and Ian Williams, "Missiles and Rockets of Hezbollah." *Missile Threat*, Center for Strategic and International Studies, 26 June 2018, last modified 10 Aug. 2021, <https://missilethreat.csis.org/country/hezbollahs-rocket-arsenal/>.

6 שם.
7 שרה שקד, "חיזבאללה תיכנן לפלוש לישראל ב-7 באוקטובר: דבר אחד שיבש את התכנית", מעריב, 4.12.2024, <https://www.maariv.co.il/news/military/article-1153673>.

8 אתר האו"ם, "UNIFIL Troop-Contributing Countries" *United Nations*, 22.12.2024, <https://unifil.unmissions.org/unifil-troop-contributing-countries>.

9 טוני בדראן, "חיזבאללה משפיל את יוניפי"ל בדרך קבע", *Tablet Magazine*, 16 Sept. 2018, <https://www.tabletmag.com/sections/news/article/hezbollah-ritually-humiliates-the-un>.

10 שחר קליימן, "בפעם השנייה ביממה: מפגיני חיזבאללה תקפו כלי רכב של יוניפי"ל", ישראל היום, 15.2.2025, <https://www.israelhayom.co.il/news/world-news/middle-east/article/17366682>.

11 אוריון, אסף "להסתתר לעין כל: מסע חיזבאללה נגד יוניפי"ל": *Hiding in Plain Sight: Hezbollah's Campaign against UNIFIL*. Washington Institute for Near East Policy, Policy Note 71, Nov. 2019, p. 3. (להלן, אוריון).

בכל מקרה ומקרה, המזכ"ל תיאר "אנשים בלבוש אזרחי" שחסמו את הגישה של יוניפי"ל, מבלי להזכיר את אחריותו של ארגון חיזבאללה או את נוכחותו.¹²

על פי אוריון, המזכ"ל דיווח על 114 מקרים של התנהגות אלימה כלפי כוחות יוניפי"ל בין השנים 2006 ל-2019: 20 מקרים של איומים מילוליים או עלבונות, 34 תקיפות פיזיות, 36 מקרים של יידוי אבנים, 8 מקרים של הכוונת נשק, 2 דריסות רכב, 5 תקיפות בנשק קר, 4 אירועי ירי, 2 ניסיונות פיגוע במטען חבלה מאולתר (IED), ו-6 פיגועים של מטען חבלה.¹³ בדצמבר 2022, חיזבאללה תקף והרג חייל אירי בשם שון רוני ששירת ביוניפי"ל, כאשר רכבו נכנס לעיירה אל-עקביה. בית דין צבאי לבנוני הגיש כתבי אישום כנגד שבעה חברי חיזבאללה ותנועת אמל הלבנונית. רק אחד מהנאשמים נעצר, וגם הוא שוחרר ברבות הזמן מסיבות רפואיות.¹⁴ באוקטובר ונובמבר של 2024, חיזבאללה ירה רקטות על בסיסי יוניפי"ל במספר הזדמנויות שונות.¹⁵

השימוש של חיזבאללה באלימות כנגד כוח יוניפי"ל הצליח להרתיע אותו מעימות עם ארגון הטרור. בראיון לפוקס ניוז בשנת 2019, חייל יוניפי"ל לשעבר ציין כי "ההחלטות וההוראות של יוניפי"ל מתקבלות על פי המטרה של הימנעות מבעיות עם חיזבאללה". חיזבאללה מונע מהם לסייר או לצלם בכפרים השייכים לארגון. חייל יוניפי"ל שני חשף שהצבא הלבנוני פועל בתיאום עם חיזבאללה, תוך שיתוף מידע. לפי אותו חייל, חיזבאללה סימן אזורים מסוימים בדרום לבנון כ"אזורי אין כניסה", ונקט צעדים כדי למנוע מיוניפי"ל להיות "פעיל מדי".¹⁶ חייל או"ם לשעבר מדנמרק סיפר לאחרונה על חוויותיו לפני עשור בדרום לבנון. לפי עדותו, כוחות יוניפי"ל "היו כפופים לחלוטין לחיזבאללה. הייתה לנו הגבלה ברורה על חופש התנועה. מעולם, למשל, לא פעלנו אחרי רדת החשכה מפחד החיזבאללה. כך שבשעות הערב והלילה הייתה להם יד חופשית".¹⁷

ג | חיזבאללה מנצל לרעה את יוניפי"ל

המעמד של יוניפי"ל כסוכנות של האו"ם מעניק לו לגיטימיות וחסינות דיפלומטית. נקודה זו עודדה את חיזבאללה לחדור אל שורותיו של יוניפי"ל, לנצל אותו ולשתף עמו פעולה במסגרת מלחמתו של הארגון בישראל. ב-13 באוקטובר 2024, ישראל חשפה כי חיזבאללה חפר שתי מנהרות צבאיות גדולות ממדים במרחק כמה מאות מטרים בלבד מעמדת תצפית של יוניפי"ל. נוכחותו של הכוח הבינלאומי העניקה לחיזבאללה הגנה מפני תגובות פוטנציאליות של ישראל.¹⁸

כוח יוניפי"ל סירב לשתף פעולה עם בקשות ישראליות לפינוי עמדותיהם בדרום לבנון בזמן תקיפות ישראליות על

12 דו"ח מזכ"ל האו"ם:

United Nations. *Implementation of Security Council Resolution 1701 (2006) during the Period from 21 February to 20 June 2024: Report of the Secretary-General*. 12 July 2024, Annex I.

13 אריון, לעיל הערה 11 בעמ' 4.

14 איבון מארי ואחרים, "חלפו שנתיים, ומשפחתו של טוראי שון רוני עדיין מחכה לתשובות": McCarron, Jack, Mark Coughlan, and Yvonne Murray. "Two Years On, Family of Private Seán Rooney Still Awaits Answers." *RTÉ News*, 14 Dec. 2024

15 שחר קליימן, "אחרי חילופי האשמות - דובר צה"ל בערבית חושף: "חיזבאללה תקף את בסיס יוניפי"ל", ישראל היום, 19.11.2024; "Lebanon: Hezbollah Strike on UNIFIL Headquarters." *Ministry for Europe and Foreign Affairs*, 30 Oct. 2024

16 כתבת פוקס ניוז: UN Peacekeeping Patrol Filmed Coming under Attack by Hezbollah in Lebanon." *Fox News*, <https://www.foxnews.com/world/un-peacekeeping-patrol-filmed-coming-under-attack-by-hezbollah-in-lebanon?ref=quilllette.com> נדלה ב- 22.12.2024.

17 חדשות B.T. "מיכאל היה חייל או"ם בלבנון: היינו לחלוטין כפופים לחיזבאללה": <https://www.btl.co.il/News/Article/16605895> "Totalt Underlagt Hizbollah", נדלה ב- 22.12.2024.

18 עידן אבני "מנהרות ואמל"ח של חיזבאללה במרחק נגיעה ממוצב יוניפי"ל צמוד לגבול: "הם בנו את זה מעל עשור", ישראל היום, 13.10.2024. <https://www.israelhayom.co.il/news/defense/article/16605895>

יעדים של חיזבאללה.¹⁹ בכך יוניפי"ל תפקד כמגן אנושי עבור חיזבאללה, כאשר אם תתקוף עמדות טרור שהוצבו במכוון ליד חיילי הכוח, ישראל מסתכנת בתגובה דיפלומטית שלילית מצד המדינות התורמות כוחות לשמירת השלום. בדברים שנשא באוקטובר 2024, ראש הממשלה נתניהו אמר כי סירובם של כוחות יוניפי"ל לשתף פעולה עם ישראל הוביל לפציעתם.²⁰ ניצול עמדות יוניפי"ל על ידי חיזבאללה מזכיר מיד את הניצול הדומה של חמאס את מתקני אונר"א כמגנים אנושיים. בתגובה לבקשות ישראליות לנסיגת כוחות אירים, סגן ראש ממשלת אירלנד האשים את ישראל בערעור של האומות המאוחדות ושל מערכת שמירת השלום הבינלאומית.²¹ ד"ר ז'וזפ בורל, שר החוץ של האיחוד האירופי, קבע באופן דומה כי "אין לקבל כלל" "תקיפות ישראליות" על כוחות יוניפי"ל.²²

באוקטובר 2000, חיילי יוניפי"ל צילמו את אירוע החטיפה בו חיזבאללה הרג שלושה חיילים ישראלים בהר דב וחטף את גופותיהם. האו"ם הכחיש בתוקף את קיומם של הצילומים, ונסוג מעמדתו רק ביולי 2001. חיזבאללה הרחיק את כוחות יוניפי"ל ממקום מסתור על הגבול מספר שעות לפני התקיפה.²³ לפי מקורות ביטחוניים ישראלים, חיזבאללה שיחד חיילי יוניפי"ל הודים שישתפו פעולה עם החטיפה, אם כי האו"ם עדיין מכחיש זאת.²⁴ אחד מאבותיהם של החיילים הישראלים שנחטפו הציג צילומים המוכיחים את מעורבותו של כוח יוניפי"ל בחטיפה.²⁵ במהלך העימות האחרון, מחבלי חיזבאללה שנלכדו בידי ישראל אישרו כי הם שיחדו את יוניפי"ל לעשות שימוש בעמדותיהם ובמצלמות המעקב שלהם נגד ישראל.²⁶

- 19 אנה ברסקי, "ישראל ביקשה מיוניפי"ל לפנות את עמדותיו - הכוח סירב לבקשה", מעריב, 14.10.2024, <https://www.maariv.co.il/news/politics/article-1140209>
- 20 משרד ראש הממשלה, דברי ראש הממשלה נתניהו בעניין ההאשמות על תקיפת כח יוניפי"ל בלבנון, 14.10.2024, <https://www.gov.il/he/pages/spoke-unifil141024>
- 21 כתבה ב-BBC: "'סגן ראש הממשלה מאשים את ראש ממשלת ישראל בחתירה תחת האו"ם": Moore, Aoife. "Tánaiste Accuses Israeli PM of Undermining UN." BBC News, 14 Oct. 2024, <https://www.bbc.com/news/articles/c3vkvzvw52xo>
- 22 Israeli Attacks on UNIFIL Are 'Completely Unacceptable,' Borrell Says, Echoing EU ire." Euronews, 14 Oct. 2024, <https://www.euronews.com/my-europe/2024/10/14/israeli-attacks-on-unifil-are-completely-unacceptable-borrell-says-echoing-eu-ire>
- 23 עמוס הראל ואחרים, "האו"ם מעל בשליחותו להיות גורם בלתי תלוי", וואלה! חדשות, 6.7.2001, <https://news.walla.co.il/item/84244>
- 24 דובר יוניפי"ל דוחה האשמות שחיזבאללה שיחד חיילים: "UNIFIL Spokesman Rejects Charges That Hezbollah Bribed Soldiers." נדלה ב-22.12.2024, <https://archive.is/BM3ZX#selection-515.0-515.63>
- 25 כתבה בערוץ 7, "האב הביא עוד עדות למעורבותו של האו"ם בחטיפה": "Father Produces More Evidence Implicating UN in 'Kidnapping'", Israel National News, 7.9.2006 <https://www.israelnationalnews.com/news/111599>
- 26 לילך שובל "מחבלים העידו בחקירתם: 'חיזבאללה שילם כסף לאנשי יוניפי"ל - כדי להשתמש בעמדותיהם'", ישראל היום, 21.10.2024, <https://www.israelhayom.co.il/news/defense/article/16642447>

בעוד שחסרונותיו של כוח יוניפי"ל מוכרים לכול, יש מי שקוראים לביצוע רפורמה בארגון ולא לפירוקו המוחלט.²⁷ בשנת 2017, החלטה 2373 של מועצת הביטחון של האו"ם הרחיבה במעט את תפקידו של יוניפי"ל, והעניקה לו סמכות לסייר באזורים בהם לא הייתה לו גישה בעבר, אלא שהוא המשיך להיתקל בהגבלות על פעילותו באזורים מסוימים שבשליטת חיזבאללה. באוגוסט 2020, שגרירת ארה"ב בלבנון דורות'י שיה, הביעה תמיכה בשינויים שנעשו בעניין יוניפי"ל, ואמרה, "עלינו לחשוב על שיפור היעילות של יוניפי"ל. ואם הוא נכשל בקיום המנדט שקיבל, יש לשאול שאלות על מידת האפקטיביות שלו".²⁸ בנייר מדיניות מאוגוסט 2024, אסף אוריון ודיוויד שנקר הציעו מספר רפורמות של יוניפי"ל, ביניהן הפעלת לחץ על ממשלת לבנון שתעניש פעילי חיזבאללה התוקפים את כוחות יוניפי"ל או מפריעים להם; שיפור יכולות המודיעין של יוניפי"ל לזיהוי שיגורי רקטות; צמצום היקפו של כוח יוניפי"ל כדי למנוע את השימוש בהם כמגנים אנושיים; ושיפור הגשת הדוחות הרבעוניים שלהם.²⁹ בראיון לעיתון ה-Foreign Policy, שנקר הוסיף וטען שיוניפי"ל מהווה נוכחות ממתנת, כשבידה לכנס מפגשים משולשים עם צבאות ישראל ולבנון.³⁰

הן ממשלת לבנון והן חיזבאללה התנגדו לניסיונות הקודמים להעניק ליוניפי"ל כלים חזקים יותר ליישום החלטה 1701.³¹ הם ימשיכו להתנגד להחלטות המעניקות ליוניפי"ל שיניים ובוודאי יתנגדו באלימות לכל פעולה של יוניפי"ל שנועדה לפרק את חיזבאללה מנשקו. אין דבר בהיסטוריה של יוניפי"ל שמרמז על הרצון או היכולת שלו להתעמת באופן אפקטיבי עם חיזבאללה. ככלל, מבצעי שמירת שלום בינלאומיים נכשלים באופן עקבי כשהם נתקלים בעימות עם כוחות עוינים, בשל חוסר יכולת והעדר התמריץ לקחת סיכונים.³²

גם כעת, יוניפי"ל נמנע מהצבעה על ארגון החיזבאללה ככוח שמגביל את תנועתו או תוקף את חייליו, ומעדיף להסתתר מאחורי המונח המכובס "אזרחים חמושים". פחדנות זו קשורה אך במעט להיעדר היכולת של יוניפי"ל, ואין סבירות שהיא תשתנה תחת מנדט מתוקן. יתר על כן, בהתחשב בהשפעתו של חיזבאללה על מוסדות הממשל הלבנוניים, לרבות הצבא, ערכו של יכולת התיווך של יוניפי"ל בין צה"ל לצבא לבנון מוטל בספק.³³

יתר על כן, רבות מהמדינות המובילות בתרומת כוחות לשמירת השלום בלבנון עוינות את ישראל מיסודן, מה שמדגיש את העובדה שמנדט מורחב של יוניפי"ל לא יועיל. מפקד יוניפי"ל לשעבר מאירלנד התראיין לעיתון 'האינדיפנדנט' הבריטי, ומדבריו עולה שהכוחות האיריים (בין השאר) מאמינים ששימתם היא לרסן את ישראל, לא את החיזבאללה.

27 מכון וושינגטון למדיניות, "היתרונות והחסרונות של תיקון יוניפי"ל או זריקתו":

"Pros and Cons of Salvaging or Ditching UNIFIL." *The Washington Institute for Near East Policy*, <https://www.washingtoninstitute.org/policy-analysis/pros-and-cons-salvaging-or-ditching-unifil>, נדלה ב- 22.12.2024.

28 Abi Akl, Yara. "Modifying UNIFIL's Mandate Excluded for Now." *L'Orient Today*, 4 Aug. 2020, <https://today.orientlejour.com/article/1228177/modifying-unifils-mandate-excluded-for-now.html>

29 ראו הערה 27 לעיל; אורנה מזרחי, "השתלבות יוניפי"ל בהסדרה לסיום המלחמה בצפון - לא במתכונתו הנוכחית", המכון למחקרי ביטחון לאומי (INSS), 29.10.2024, <https://www.inss.org.il/he/publication/unifil-2024/>.

30 לגוראנו, ג'ובאני. "האו"ם לא יעיל בלבנון - והכרחי": *Foreign Policy*, 23 Oct. 2024, <https://foreignpolicy.com/2024/10/23/lebanon-un-unifil-hezbollah-indispensable/>.

31 ראה לעיל הערה 28.

32 פרופ' יוג'ין קונטרוביץ' וד"ר עדי שורץ, "כישלון מתמשך ללא נטילת אחריות: כוחות ביטחון בינלאומיים ומשימות שמירת שלום בסכסוך הישראלי-ערבי", דצמבר 2023, פורום קהלת למדיניות <https://www.kohelet.org.il/article/international-peacekeeping-forces-in-the-israeli-arab-conflict>

33 מחקר של מכון המחקר *Chatham House*, "כיצד חיזבאללה שולט במדינה הלבנונית: השפעתו על הצבא והביטחון": Khatib, Lina. "How Hezbollah Holds Sway Over the Lebanese State: Influence Over Military and Security." *Chatham House*, 7 July 2021, <https://www.chathamhouse.org/2021/06/how-hezbollah-holds-sway-over-lebanese-state/05-influence-over-military-and-security>

כפי שאמר: "מנענו מהם [ישראל] לבצע את הפעולות החמורות יותר, או במילים אחרות, את הזוועות, שהיו עלולים לבצע אם לא היינו יושבים שם וצופים בהם או עוקבים אחריהם, כפי שעשינו לעתים קרובות".³⁴ האירים גם האשימו את ישראל בניהול מסע הסברה שקרי נגד יוניפי"ל³⁵ ובביצוע "התקפות נתעבות ומסוכנות ביותר על חיילים שומרי שלום".³⁶ מדינה מרכזית התורמת חיילים ליוניפי"ל היא מלדיה, בה נפוצות דעות אנטישמיות ארסיות, עמדות אנטי-ישראליות ותמיכה בחמאס וחיזבאללה.³⁷ גם צרפת וספרד אימצו עמדות אנטי-ישראליות. במציאות כזו, כוח יוניפי"ל משמש ככלי נגד ישראל ולא נגד חיזבאללה.

בשל הרגישות הדיפלומטית, כוח יוניפי"ל מגביל את חופש הפעולה של ישראל בעודו מגן על חיזבאללה. רבים מהחיילים עצמם מגיעים ממדינות בעלות עוינות עמוקה לישראל. בדומה לטענות בדבר חיוניותה של אונר"א, ליוניפי"ל מאז ומעולם לא היה תמריץ לקיים את המנדט שלו. ארצות הברית כבר הביעה עניין בהטלת וטו על חידוש יוניפי"ל – על ישראל להימנע הפעם מהצללתו.

- 34 ריצ'רד הול, "שומרי השלום האירים עמדו איתן מול פלישה ישראלית ללבנון. זו לא הפעם הראשונה": Hall, Richard. "Irish Peacekeepers Stood Their Ground in the Face of an Israeli Invasion of Lebanon. It's Not the First Time." *The Independent*, 16 Oct. 2024, <https://www.independent.co.uk/news/world/middle-east/lebanon-un-peacekeepers-irish-unifil-hezbollah-israel-b2629971.html>
- 35 כתבה של הג'רוזלם פוסט, "בצבא אירלנד מאמינים שישראל מפעילה בוטים נגד יוניפי"ל": "Irish Military Believes Israel Behind Anti-UNIFIL Bots", *The Jerusalem Post*, 5 Nov. 2024, <https://www.jpost.com/israel-news/article-827583>.
- 36 כתבה של ה-BBC, "הריס: התקפות ישראל על האו"ם מפרות את החוק הבינלאומי": Perry, Caitriona. "Israel Attacks on 'The UN in Breach of International Law, Harris Says.'" *BBC News*, 11 Oct. 2024, <https://www.bbc.com/news/articles/cy0g2ge1k81o>
- 37 מרי ג'יין אינסלי, "במלזיה, הבעת תמיכה בחמאס הייתה מזמן אמצעי להשגת כוח פוליטי - אבל זה מתחיל להשתנות": Ainslie, Mary Jane. "In Malaysia, Expressing Support for Hamas Has Long Been a Means to Secure Political Power – but That's Starting to Change." *The Conversation*, 3 Dec. 2024, <https://theconversation.com/in-malaysia-expressing-support-for-hamas-has-long-been-a-means-to-secure-political-power-but-thats-starting-to-change-243749>.